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Protokół Nr II/18 

           z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 12 grudnia 2018 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 

Sesja trwała od godz. 9.00 do godz. 10.30. 

W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, uczestniczyło 15 radnych (radny 

Artur Patrzałek od godz. 9.40), sołtysi oraz: 

- Pan Zbigniew Janik   - wójt gminy, 

- Pani Maria Małasińska  - skarbnik gminy 

oraz w części obrad: 

- Pani Bożena Wawszczyk – Kierownik Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

          Otwarcia II sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło. Na 

wstępie powitał wszystkich zebranych na sali obrad i stwierdził kworum wystarczające 

do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie odczytał porządek obrad, który 

przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz określenia 

stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi odbieranymi od 

właścicieli nieruchomości na terenie gminy Gnojno. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości miesięcznego wynagrodzenia 

Wójta Gminy Gnojno. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Gnojno”. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski. 

10. Zakończenie sesji. 

             Przewodniczący kontynuując poinformował, iż zaszła pilna potrzeba 

wprowadzenia do porządku obrad dwóch projektów uchwał: w sprawie przyjęcia 

aktualizacji „Programu Rewitalizacji Gminy Gnojno na lata 2016-2023” i w sprawie 

przyjęcia „Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół w Gminie Gnojno na lata 2018-

2023”. 

           W następnej kolejności głos zabrał wójt gminy, który stwierdził, że 

Kompleksowy Plan Rozwoju Szkół w Gminie Gnojno na lata 2018-2023 jest spójny z 

Programem Rewitalizacji Gminy Gnojno na lata 2016-2023. Są to bardzo obszerne 
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dokumenty, dlatego radni otrzymali same projekty uchwał. Kontynuując nadmienił, że 

w roku 2019 zostaną złożone dwa projekty dotyczące rozbudowy i modernizacji boisk 

przy Szkołach Podstawowych w Balicach, Raczycach oraz Jarząbkach. Szkoła 

Podstawowa w Gnojnie nie została objęta Programem, ponieważ została uwzględniona 

w Programie Rewitalizacji, który zakłada m.in. remont kapitalny budynku Gimnazjum 

łącznie z dociepleniem, wymianą okien i modernizacją boisk (asfaltowa nawierzchnia 

zostanie zastąpiona sztuczną trawą). Podobnie będzie na boiskach w Raczycach, 

Balicach i Jarząbkach, gdzie nawierzchnie asfaltowe zostaną wymienione na sztuczną 

trawę. Dodatkowo boisko w Jarząbkach zostanie odgrodzone od drogi wojewódzkiej 

wysoką siatką. Zmiany dotyczące prac przy Szkole Podstawowej w Jarząbkach 

musiały znaleźć odzwierciedlenie w Programie Rewitalizacji, który był zatwierdzany 

uchwałą w roku 2016.  

Jednym z celów Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół jest stworzenie nowoczesnych 

pracowni komputerowych oraz multimedialnych w każdej placówce oświatowej. 

Umowy na doposażenie pracowni komputerowych w Szkołach Podstawowych w 

Raczycach i Gnojnie już zostały podpisane. Wymagania dotyczące zapisów w 

Programach stawia Urząd Marszałkowski, który prowadzi nabór wniosków i sprawuje 

pieczę nad ich realizacją. Może jest to rodzaj biurokracji, ale dokumenty muszą być 

tak opracowane, aby sprostać wymogom stawianym przez te jednostki. Wójt kończąc 

swoją wypowiedź podkreślił, że obydwa dokumenty są niezbędne do złożenia 

wniosków i dlatego pozwolił sobie na wprowadzenie tych uchwał pod obrady sesji. 

          Radny Krzysztof Samburski zapytał, ile wyniesie ewentualne dofinansowanie 

do projektów. 

          Wójt odpowiadając stwierdził, że dofinansowanie może wynieść od 70 do 80%. 

I biorąc chociażby ten fakt pod uwagę należy, a nawet trzeba, z tego skorzystać, bo 

wiadomo że z własnych środków nie uda się tego zrobić. Tym bardziej, że komputery 

w pracowniach szkolnych i gabinetach nauczycieli są przestarzałe i zużyte. Program w 

porównaniu z poprzednimi został na tyle rozbudowany i zmodyfikowany, że 

nauczyciele będą przekazywać uczniom wiedzę z zakresu informatyki w sposób 

nowoczesny i innowacyjny. Cykl szkoleń z tego zakresu zakłada nawet przeszkolenie 

nauczycieli w-f. 

W związku z brakiem dalszych pytań, przewodniczący obrad zaproponował, aby 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu Rewitalizacji Gminy 

Gnojno na lata 2016-2023” wprowadzić do porządku obrad jako punkt 8. 

„Za” proponowaną zmianą głosowało 14 radnych, nikt nie był „przeciw” i nikt nie 

„wstrzymał się” od głosu. 

Potem zaproponował wprowadzenie w punkcie 9 projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia „Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół w Gminie Gnojno na lata 2018-

2023”. 
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„Za” wprowadzeniem ww. punktu głosowało 14 radnych, nikt nie był „przeciw” i nikt 

nie „wstrzymał się” od głosu. 

„Za” całościowym porządkiem obrad uwzględniającym wprowadzone zmiany, 

głosowało 14 radnych, nikt nie był „przeciw” i nikt nie „wstrzymał się” od głosu. 

 

Do punktu 2-go. 

 

             Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

              Protokół z I sesji Rady Gminy Gnojno odbytej w dniu 21 listopada 2018 roku 

odczytała  Barbara Czarnecka – podinspektor ds. obsługi rady. 

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych (protokół z głosowania imiennego – 

w załączeniu). 

 

Do punktu 3-go. 

 

            Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego. 

            Na wstępie przewodniczący obrad poinformował, że w dniu 29 listopada br. 

odbyło się wspólne posiedzenie wszystkich stałych komisji rady. Podczas posiedzenia 

radni debatowali nad stawkami podatków i opłat lokalnych, które są przedmiotem 

obrad dzisiejszej sesji. 

           Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie odczytała pani skarbnik i dodała, że 

opinia Świętokrzyskiej Izby Rolniczej w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego jest pozytywna. Podała również, że cena żyta w 2018 r. za 1 

dt wynosiła 47,00 zł a podatek rolny z 1 ha przeliczeniowego 117,50 zł. Proponowana 

cena żyta na 2019 rok wynosi 50 zł za 1 dt,  co daje 125 zł z 1 ha przeliczeniowego. 

Wobec braku pytań przewodniczący obrad przeprowadził głosowanie jawne imienne 

w sprawie podjęcia cytowanej na wstępie uchwały. 

„Za” głosowało 15 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od głosu – 0 (protokół  z 

głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr II/8/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 4-go. 

 

            Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

            Pani skarbnik poinformowała, że stawki podatku od nieruchomości wzrosły o 

1,6%. 
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Ponieważ nikt z radnych nie zgłosił uwag do ww. projektu uchwały – przystąpiono do 

głosowania. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od 

głosu – 0 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr II/9/18 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 5-go. 

 

             Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. 

             Pani Maria Małasińska oznajmiła, że analogicznie do poprzedniego punktu 

proponuje się, aby podwyższyć stawki podatku od środków transportowych na 2019 

rok o 1,6%.  

W związku z brakiem uwag i spostrzeżeń do wymienionego projektu uchwały 

przewodniczący przeszedł do głosowania nad jego przyjęciem. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od 

głosu – 0 (protokół z jawnego głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr II/10/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 6-go. 

 

             Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz określenia 

stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi odbieranymi od właścicieli 

nieruchomości na terenie gminy Gnojno. 

            Pani skarbnik przytoczyła stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi (§ 2 projektu uchwały), które kształtują się w sposób następujący: 

- 12,00 z miesięcznie od 1 osoby zamieszkującej daną nieruchomość, jeśli odpady 

zbierane są w sposób zmieszany (było dotychczas 9,00 zł), 

- 6,00 zł miesięcznie od 1 osoby zamieszkującej daną nieruchomość, jeśli odpady 

zbierane są w sposób selektywny (stawka obowiązująca w 2018 roku wynosiła 5,00 

zł). 

Ze względu na fakt, że nikt z radnych nie zgłosił uwag do przedłożonego projektu 

uchwały – przystąpiono do głosowania jawnego imiennego. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od 

głosu – 0 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr II/11/18 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
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Do punktu 7-go. 

 

            Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości miesięcznego wynagrodzenia 

Wójta Gminy Gnojno. 

             Radny Marian Okraj wniósł o zmianę w porządku obrad, polegającą na 

wprowadzeniu 3 projektów uchwał w sprawie: 

- określenia zryczałtowanej miesięcznej diety przysługującej Przewodniczącemu Rady 

Gminy Gnojno; 

- ustalenia diety radnych oraz zasad zwrotu kosztów podróży służbowych radnych 

Gminy Gnojno; 

- ustalenia wysokości diet dla sołtysów. 

Pan przewodniczący zasugerował, aby te punkty znalazły się w porządku obrad 

przyszłej sesji. 

             W tym samym temacie głos zabrał radny Wincenty Krawczyk i oznajmił, że 

porządek obrad dzisiejszej sesji został przyjęty i przegłosowany. 

W konsekwencji radny Marian Okraj przystał na propozycję pana przewodniczącego i 

zgodził się na to, aby wnioskowane przez niego projekty uchwał (dotyczące podwyżki 

ryczałtu dla przewodniczącego i diet dla radnych oraz sołtysów) znalazły się w 

porządku obrad kolejnej sesji rady. 

W dyskusji głos zabrali: 

- Wójt gminy – jest mi niezręcznie wypowiadać się w sprawie własnej pensji, ale takie 

są wymogi formalne i po wyborach wójta trzeba podjąć uchwałę w tej sprawie. Przy 

okazji chciałbym sprostować wypowiedzi kierowane do mieszkańców w czasie 

kampanii wyborczej. Dobrze się stało, że w ustawie jest zapis dotyczący konieczności 

transmitowania obrad na żywo, bo nie będzie żadnych niedomówień, ewentualnie 

przekazywania innych ustaleń, niż te, które są podejmowane na tej sali. Takie sytuacje 

nie zdarzały się często, jednak wielokrotnie musiałem się tłumaczyć z tego, że moje 

pobory sięgają powyżej 10 tys. zł. Przedstawiały to osoby ogólnie znane na tym 

terenie, które uczestniczyły w kampanii wyborczej. Podczas ostatniej kadencji nie było 

żadnej podwyżki mojego uposażenia. I nie mówię tego po to, żeby w jakikolwiek 

sposób wpływać na zmianę tego stanu rzeczy. Bazowałem na wynagrodzeniu mojej 

poprzedniczki z roku 2012 i brałem wypłatę w takiej samej wysokości. Czyli sprzed 6 

lat. Tym samym chciałem zdementować plotki na temat  rzekomych podwyżek 

mojego uposażenia. Jeżeli się nie mylę kwota mojego wynagrodzenia wynosi 9.110,00 

zł brutto. Nie myślę o podwyższeniu mojej pensji. Nie zamierzam też o to prosić. Bo 

biorąc pod uwagę dochody mieszkańców naszej gminy, która jest gminą typowo 

rolniczą, dla niektórych są to naprawdę duże pieniądze. Patrząc na innych włodarzy 

gminy można dostrzec różnicę wynoszącą niekiedy parę tysięcy złotych. Ale wiadomo 

że nie o to chodzi, bo i tak ostateczna decyzja należy do was. Jeszcze raz podkreślam, 
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że korzystając z okazji chciałem zdementować pogłoski, które rozsiewały osoby 

bardzo znane. Ale robiły to w bardzo głupi sposób, nie mając szacunku dla tych ludzi 

do których to mówiły. Dziękuję bardzo. 

- Radny Marian Okraj – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie! Ja 

powiem tak. Dobry gospodarz - powinien mieć dobre uposażenie. Ponieważ dobre 

uposażenie zobowiązuje do rozwiązywania problemów społecznych. Jestem za tym, 

żeby zgodnie z regulaminem i ustawą podwyższyć uposażenie wójta do stawki, która 

będzie miała sens. 

- Wójt gminy – bardzo dziękuję panu radnemu, ale chcę aby pan wycofał swoją 

propozycję, bo nie chcę żadnych większych pieniędzy. 

- Radny Marian Okraj – nie chciałbym z panem polemizować, ale chodzi o to że nie 

można wszystkiego w nieskończoność zamrażać. Koszty utrzymania i koszty 

rozwiązywania problemów wzrosły w ostatnich latach. I my też jako radni nie chcemy 

dopłacać do swojej pracy z własnych budżetów domowych.  

- Wójt gminy – wiadomo, że nasza gmina jest gminą typowo rolniczą, gdzie nie ma 

przemysłu, w związku z tym nie mamy dużych dochodów, tak jak inne gminy. 

Nawiązując do podwyżki podatków, chciałbym coś powiedzieć do Państwa sołtysów. 

Chcę podkreślić, że mimo sprawnych i szybkich głosowań nad tymi uchwałami, ani ja, 

ani radni nie podejmowaliśmy tej decyzji w sposób krótkowzroczny i nieprzemyślany. 

Siedzieliśmy nad tym tematem praktycznie cały dzień. I tak jak zwróciliście uwagę, te 

podwyżki nie były duże, bo w okolicach 1,6 do 1,8%, gdzie inflacja jest w tym roku na 

pewno większa. A już przewidywane koszty utrzymania,  takie jak oświetlenie, pobór 

wody, będą dużo wyższe z tego względu, że znacznie wzrośnie cena prądu. Rząd 

obiecał rekompensaty osobom prywatnym, ale instytucjom typu gmina już nie. 

Te wszystkie wydatki trzeba brać pod uwagę. Dlatego wolałbym, żeby moja wypłata 

została bez podwyżki. Bo to też jest wydatek. 

- Radny Marian Okraj – jeżeli jest takie życzenie wójta, to ja nie mogę być przeciw. 

- Radny Wincenty Krawczyk – Szanowni Państwo! Dzisiejsza wypowiedź pana wójta, 

który z takim szacunkiem odnosił się do wszystkich obecnych na tej sali, świadczy o 

wielkiej skromności. Wynik wyborów, w których wójt uzyskał pierwszy wynik w 

powiecie i czwarty w województwie, świadczy z kolei o ogromnym szacunku, jakim 

darzą wójta mieszkańcy gminy. Z taką sytuacją, kiedy wójt mówi że nie chce 

podwyżki poborów, spotykam się po raz pierwszy. Świadczy to dobitnie o charakterze 

człowieka. Nasi mieszkańcy i mieszkańcy okolicznych gmin mówią, że za pana wójta 

gdzie się nie jedzie, to są drogi asfaltowe. Wszystkie budynki użyteczności publicznej, 

takie jak w Skadli, są odnowione. Coraz lepiej nam się żyje i coraz bardziej 

komfortowo. Na podwyżkę dla pana wójta jeszcze mamy czas. 

- Przewodniczący obrad - z powyższych wypowiedzi wynika, że pobory wójta należy 

pozostawić na dotychczasowym poziomie. 
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          Projekt uchwały w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia Wójta 

Gminy Gnojno przedłożyła pani skarbnik. 

Wobec braku dalszych uwag i pytań przewodniczący poddał ww. projekt uchwały pod 

głosowanie. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od 

głosu – 0 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr II/12/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8-go. 

 

            Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu Rewitalizacji 

Gminy Gnojno na lata 2016-2023”. 

W związku z brakiem uwag i pytań przewodniczący obrad poddał rzeczony projekt 

uchwały pod głosowanie. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od 

głosu – 0 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr II/13/18 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 9-go. 

 

            Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół 

w Gminie Gnojno na lata 2018-2023”. 

Ponieważ radni nie zgłosili żadnych uwag do wymienionego projektu uchwały, 

przewodniczący obrad zarządził głosowanie. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od 

głosu – 0 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr II/14/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 10-go. 

 

           Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Gnojno”. 

           Wójt zabierając głos stwierdził: projekt Regulaminu, o którym mowa wyżej, 

zostanie przyjęty przez radę gminy a następnie przekazany do zaopiniowania 

Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Krakowie Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. Jest to nowa rządowa instytucja, która 

opiniuje przygotowane przez nas wnioski dotyczące m.in. podwyżek cen wody. Ceny 

wody były konsultowane z radnymi podczas wspólnego posiedzenia stałych komisji 
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rady. Już teraz mogę powiedzieć, że w związku z podwyżkami cen prądu gmina 

będzie musiała dołożyć do świadczonych usług w zakresie dostarczania wody. 

Pytania, głosy w dyskusji: 

- Pan Krzysztof Parada – sołtys wsi Zawada – ile będzie kosztował 1 m
3
 wody? 

- Pani skarbnik – 3,00 zł plus VAT; dotychczas cena 1 m
3
 wody wynosiła 2,70 zł. 

Warunek jest jeden. Wody Polskie muszą nam tę stawkę zatwierdzić. 

- Wójt gminy – jak już wcześniej mówiłem, takie są przepisy. Pewnie chodzi o to, aby 

mieć nadzór nad ujęciami wody w całym kraju. Jest to rzecz specyficzna i ważna, 

która dotyczy każdego z nas, bo jest związana z ochroną środowiska i 

bezpieczeństwem Państwa. I pewnie dlatego powołano taką instytucję, aby miała 

nadzór nad ujęciami wody i wodociągami w całej Polsce. 

- Przewodniczący rady – radni otrzymali Regulamin wraz z materiałami. Gdyby 

sołtysi również zechcieli mieć taki dokument – proszę się zgłosić do pracownika 

obsługi rady. 

-  Pani Bożena Wawszczyk – dzisiejsza uchwała dotyczy uchwalenia projektu 

„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków”. W Regulaminie nie ma 

mowy o stawkach za dostarczanie wody. Tę kwestię regulują Wody Polskie. 

Nowelizacja ustawy nałożyła na rady gmin obowiązek uchwalenia nowych 

Regulaminów i przekazania do zaopiniowania organowi regulującemu. Pozytywna 

opinia tego organu będzie stanowić podstawę do uchwalenia Regulaminu przez Radę 

Gminy Gnojno. 

- Radny Krzysztof Samburski – czy Wody Polskie mają wpływ na wysokość stawek? 

- Wójt gminy – może się tak zdarzyć, że dana gmina, chcąc na wodzie zarabiać 

ogromne pieniądze, zaproponuje cenę za 1m
3
, niewspółmierną do kosztów. Wówczas 

ta instytucja zażyczy sobie, aby jej przedłożyć koszty utrzymania wodociągu i poboru 

wody, i zaopiniuje propozycję negatywnie. Jeżeli cena 1m
3
 wody nie pokrywa 

kosztów, jak ma to miejsce w naszym przypadku, wówczas wyrównywanie strat jest 

naszą wewnętrzną sprawą. Na pewno ta instytucja została powołana po to, aby ceny 1 

m
3
 wody nie były zbyt wygórowane. 

- Skarbnik gminy – propozycje cen wody sporządzone na podstawie kalkulacji i 

wyliczeń, po zatwierdzeniu przez Wody Polskie, będą obowiązywać przez okres 3 lat. 

- Przewodniczący rady – każda gmina ustala stawki indywidualnie w oparciu o koszty. 

W związku z brakiem dalszych uwag – przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

przedmiotowym projektem uchwały. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od 

głosu – 0 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr II/15/18 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
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Do punktu 11-go. 

 

            Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski. 

Zapytania i wolne wnioski zgłosili: 

- Radny Krzysztof Samburski – w kwestii podniesienia stawek podatków wszyscy 

byliśmy zgodni, chociaż to nie jest radosna nowina dla naszych mieszkańców i 

środowisk z których się wywodzimy. Niemniej jednak zasada jest taka, że podatki 

trzeba płacić. Najważniejsze w tym wszystkim jest to, aby z tego dobrodziejstwa 

każdy mógł w sposób zrównoważony korzystać. 

- Radny Wincenty Krawczyk – podatki trzeba podnieść, aby pomóc panu wójtowi 

realizować zadania. Przez ostatnie 4 lata nie było żadnych podwyżek. A ze wszystkim 

mieszkańcy zwracają się do wójta. I z bezdomnym kotem, i z psem, i z gałązką 

drzewa. Trzeba to w sposób racjonalny wytłumaczyć mieszkańcom, że 1,6% to nie jest 

duża podwyżka. 

- Radny Marian Okraj – płacenie podatków nie powstało za nas i za nas się nie 

zakończy. Dobrze by było, aby z podatków płaconych przez mieszkańców naszej 

gminy, mogli równomiernie skorzystać wszyscy. Bo nie chodzi tylko o samo płacenie, 

ale i rozwiązywanie problemów, na rozwiązanie których niektórzy czekają latami. 

- Pani Maria Jabłońska – sołtys wsi Wólka Bosowska – bardzo proszę o interwencję w 

sprawie wycinki gałęzi zwisających nad drogą Maciejowice – Wólka Bosowska.  

Gałęzie drzew obciążone śniegiem są szczególnie niebezpieczne dla wszystkich 

kierowców. 

- Radny Krzysztof Samburski – proszę o wyjaśnienie, czyje są te drzewa. 

- Pani sołtys – nie  wiem czyje są te drzewa; droga jest powiatowa. Myślę, że drzewa 

stanowią własność osób prywatnych i Lasów Państwowych. 

- Wójt gminy – sprawę przekażemy do Powiatowego Zarządu Dróg w Busku – Zdroju. 

Dobrze, że jest transmisja na żywo. Bo czasem przekazując potrzeby radnych czy 

sołtysów innym instytucjom jesteśmy posądzani o to, żeśmy to sobie wymyślili. 

Oglądając natomiast transmisję będzie ten ktoś wiedział, że te problemy naprawdę są. 

I to, co my zgłaszamy, to nie jest nasze widzimisię, tylko rzeczywiście jest taka 

potrzeba. Patrząc na wycinkę drzew widzimy pewne niechlujstwo. Bo drzewo nie jest 

ucięte przy ziemi, tylko na wysokości na której osoba wycinająca drzewo trzyma piłę. 

- Radny Marian Okraj – uzupełniając wypowiedź pani sołtys z Wólki Bosowskiej 

powiem tak. To nie jest jedyny problem z gałęziami, które zwisają. Mamy bardzo dużo 

gałęzi zwisających nad drogami gminnymi. Zróbmy wszystko panie wójcie, aby te 

gałęzie usunąć i udrożnić drogi w taki sposób, aby ludzie mogli z nich normalnie 

korzystać. 

 - Wójt gminy – tego typu sytuacje trzeba zgłaszać na bieżąco. Bo skąd my niby mamy 

wiedzieć, gdzie jest potrzeba usunięcia gałęzi. 
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- Radny Marian Okraj – zgłaszane są te problemy, tylko ich realizacja jest odwlekana 

w czasie. 

- Wójt gminy – trzeba zgłaszać konkretne miejsca. 

- Radny Marian Okraj – w moim okręgu wyborczym trzeba wyciąć gałęzie przy 

drodze prowadzącej w kierunku Poręby, Pożóg i Łagiewnik (do granicy). Dlatego 

dobrze by było, aby powołać grupę pracowników, która na bieżąco wycinałaby gałęzie 

drzew, zarówno latem jak i zimą. 

- Radny Artur Patrzałek – proszę o wycięcie gałęzi drzew i krzewów przy drodze Falki 

– Rzeszutki. 

- Pani Elżbieta Biała – sołtys wsi Gorzakiew – proszę o dostarczenie piasku do 

zimowego utrzymania dróg. 

- Wójt gminy – proszę o zgłaszanie zapotrzebowania na piasek do Kierownika 

Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska lub w sekretariacie. 

- Radny Jerzy Kwiecień – wnioskuję o zamontowanie 3 koszy na śmieci wzdłuż 

chodnika prowadzącego od gminy do szkoły. 

            Przed zakończeniem obrad wójt złożył wszystkim życzenia zdrowych, 

wesołych, spokojnych i pogodnych Świąt Bożego Narodzenia. 

 

Do punktu12-go.  

 

             W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad II sesji, 

Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło dokonał jej zamknięcia. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.- 

 

           Protokolant:                                                             Przewodniczący obrad: 

     Barbara Czarnecka                                                             Stanisław Wcisło 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


